
 

 
 

 

Protokoll fra møte i 

 

HOVEDKOMITÈEN - KIRKELIG FELLESRÅD I OSLO 

  

Tidspunkt: 17.01.23 kl. 16.30 

Sted: Akersbakken 32 

Til stede:  

Leder: Dag-Eirik Lannem 

Nestleder: Oddrun Remvik 

Groruddalen: Bjørn Erik Schjerverud  

Nordre Aker: forfall 

Vestre Aker: Ole Herman Fisknes 

Søndre Aker: Borgny Vestli 

Domprostiet: Eli Margrete Nielsen Karagøz  

Bygg og eiendom: Kaare Framstad  

Bygg og eiendom: Guro Margrethe Mollnes 

Biskopens repr.:  forfall 

Bystyrets repr.: Carl Morten Amundsen  

 

Fra administrasjonen: Kjetil Haga, Andreas Seierstad, Andre Eidem Selli, Trine-

Lise Wefald, Astrid Holmsen Krogh, Finn Folke Thorp ( r ) 

 

Sak H 01/23 - Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak: Godkjent.  

 

Sak H 02/23 – Godkjenning av protokoll fra møte i Hovedkomiteen 08.12.22 

Vedtak: Godkjent.  

 

 

Sak H 03/23 Protokoll fra møte i Fellesrådet 08.12.22, til orientering.  

 

Vedtak: Tatt til orientering.  

 

 

 

 

  Kirkelig fellesråd i Oslo 



Sak H 04/23 - Budsjettjustering drift 2022.  

 

Vedtak:  

Budsjett 2022 for KfiO justeres i tråd med bevilgning fra Oslo kommune, vedtatt i bystyret 

07.12.22. 

 

 

Sak H 05/23 - Regnskap 2022 første behandling, foreløpig status til orientering.  

 

Kirkevergen og økonomisjef la frem foreløpig status. Noen hovedpunkter: 

 

• Strømstøtte fra kommunen 2022 blir tatt med inn i 2023 og blir avregnet mot 

strømkostnader i 2023. 

• Strømregningen for desember 2022 ligger ikke inne foreløpig. Forbruket har vært 

normalt, litt lavere enn i 2021. 

• De er budsjettert med et mindreforbruk på 2,5 millioner for å dekke inn det negative 

disposisjonsfondet fra 2021. Mindreforbruket ser ut til å bli noe større enn dette, men 

det er ennå en del usikkerhetsmomenter. Regnskap vil bli lagt frem for Hovedkomite 

og Fellesråd i februar. 

• Situasjonen tilsier at KfiO kan bli tidligere à jour med å dekke opp underskudd i 

disposisjonsfond. 

• Investeringene i 2022 ligger omtrent på budsjettrammen.  

 

Vedtak: Tatt til orientering.  

 

 

Sak H 06/23 - Møteplan HK/FR høsten 2023.  

 

Forslag: 

Fellesrådsmøter: 12.10, 07.12 

Hovedkomitemøter: 05.09, 12.10, 14.11, 07.12 

 

Vedtak: Møteplan for høsten 2023 vedtatt som foreslått. 

 

 

Sak H 07/23 - Kirkevergen orienterer:  

 

Status, aktuelle byggesaker.  

 

Bygg- og eiendomssjefen orienterte:  

• Nytilsatt seksjonsleder.  

• Etter at KfiO satte opp p-automater har inntektene økt med 300-400%, 272.958 

(2020), 425.101 (2021) og 728.917 (2022) – i tillegg til ca. 200.000 fra faste p-plasser. 

• Arbeidene med Trefoldighet er anslått å være ferdige før utgangen av 2024. Det pågår 

forhandlinger med Statsbygg. 

• Gamle Aker. Menigheten ønsker blant annet univsersell utforming, utbedringen er 

igangsatt og ferdigprosjektert, skal etter planen være ferdig mai 2024. Kirken er stengt 

i ett år.  



• Maridalen tilbygg, toaletter og universell utforming. For sene leveranser har utsatt 

innvielsen til påske.  

• Riksantikvaren har reagert på rampen ved hovedinngang til Uranienborg kirke. 

Menigheten eier prosjektet, og det pågår forhandlinger mellom menighet og 

Riksantikvar.  

• Voksen kirke har problemer med lekkasjer. Rehabiliterting av tak, tårn og kjeller 

ferdigstilles nå. 

• Fått kontroll på vannskader i Skøyen.  

• Fossum: Nytt tak, varmepumper, vinduer og fasader. Blir ferdigstilt i mars.  

• Problem med varmestyring i Paulus. Under utarbeidelse. 

• Grunnarbeider i Iladalen.  

• Bekkelaget  blir ferdigstilt nå. Fremstår veldig bra. 

• Holmenkollen  blir ferdigstilt nå. Funnet ytterligere råteskader. Gjenstår noe på 

utearealer.  

• Grefsen: Malt kirkerom og kontorer, ny belysning. Kirken fremstår noe bedre, men 

mye gjenstår. 

• Sagene kirke har fått nye lekkasjer i taket. Prøver å få utbedret på årets budsjett. 

• Oppgradering admnistrasjonsbygg på Vestre Aker. Blir påbegynt i år. 

• Kampen. Begynnende lekkasjer.  

• Nordberg. Store arbeider utført.  

• Mortensrud kirke, fortsatt store lekkasjer, ny varmestyring. 

• Bøler. Utreder vannbåren varme. 

• Bygdøy, skal legge inn luft-til-luft varmepumper. 

• SALTO-plan, elektronisk nøkkelsystem. Foreløpig innført i 14 kirker. Utbytting 

fortsetter i 2023.  

 

HK reiste spørsmål om årsaken til alle lekkasjer. Kompliserte bygg, delvis dårlig byggeskikk 

og manglende vedlikehold. Det knytter seg spenning til hvordan OVF-midlene som skal gå til 

vedlikehold av listeførte kirker skal fordeles.  

 

Forslag fra Hovedkomiteen: Gjeninnføre rundtur til utvalgte kirker for Hovedkomiteen. 

Kirkevergen kan vurdere å legge hovedkomitemøter i aktulle kirker.  

 

Vedtak: Tatt til orientering.  

Hovedkomiteen ber administrasjonen om å komme med forslag til dato til rundtur i utvalgte 

kirker.  

 

Status, overføring av gravferdsforvaltning til Oslo kommune.  

 

• Søknaden fra Oslo kommune til Statsforvalter om overtagelse av gravferdsforvaltning 

er sendt. 

• Gravferdsetaten har byttet navn til Gravplassetaten. 

• Det pågår dialog mellom KfiO og kommunen om at KfiO om midler som har vært 

overført fra Gravferdsetat til KfiO og om eierkskap til gravplasser og gravkapeller.  

Spørsål om eierskap vil kommer som egen sak til Fellesrådet og Hovedkomiteen. 

 



Vedtak: Tatt til orientering. 

 

 

 

Skatteposisjon for menighetene.  

Økonomisjefen orienterte. Det har vært gjennomført  møter med skattejurister. De fleste 

menigheter kommer ikke i skatteposisjon, kan være noen unntak. Det må også bli vurdert om 

Fellesrådet kan komme i skatteposisjon.  

De avgjørende punkt er om inntekter ved utleie kan anses som realisering av virksomheten.  

Alle menighetsråd og Fellesråd må fatte vedtak om de har vurdert egen skatteplikt når 

årsregnskapet skal vedtas. Det vil bli sendt ut informasjon om dette. 

 

Vedtak: Tatt til orientering. 

 

 

Status lovendring for menighetsbarnehagene.  

Økonomisjefen orienterte. Mange menigheter har opprettet AS i forbindelse med ny lov. Det 

er problematisk med tilknytning til pensjon. Det pågår politiske prosesser. Mer informasjon 

vil bli gitt. 

 

Vedtak: Tatt til orientering. 

 

Gjennomgang av honorarsatser KfiO.  

Kirkevergen reiste spørsmålet om Hovedkomiteen bør vurdere nye honorarsatser i KfiO. 

Det ble reist spørsmål om valgkomiteen burde behandle saken og komme med forslag. 

Videre ble det anbefalt at eventuelt nye satser skal gjelde fra og med 2023. 

Kirkevergen ble bedt om å hente inn satser fra G4 og komme med forslag til Fellesrådet.  

 

Vedtak: Hovedkomiteen ber Kirkevergen komme med forslag til justerte honorarsatser for 

KfiO og sjekke ut gjeldende satser i G4. 

 

 

Sak H 08/23 - Eventuelt. 

 

Leder presenterte to høringer sendt fra Kirkerådet, Begge har svarfrist 15. mars 2023. 

 

1. Forskrifter om regler for valg av Kirkerådet. 

2. Adgang til å vektlegge samlivsform. 

 

 

Vedtak: Hovedkomiteen ber Kirkevergen, leder og nestleder utarbeide et forslag til uttalelse 

på høring 2 fra Fellesrådet. Forslaget skal gå på sirkulasjon blant Hovedkomiteens 

medlemmer i god tid før neste Hovedkomite- og Fellesrådsmøte i februar.   

 

 



 

 


